

## Research Collaborator, KHI Florence

Kunsthistorisches Institut in Florenz - Max-Planck-Institut

Bewerbungsschluss: 08.12.2014

Kunsthistorisches Institut in Florenz – Max-Planck-Institut

Wissenschaftliche Assistenz (Praedoc, Teilzeit) / Research Collaborator (pre-doctoral, part-time)

[English version below]

Am Kunsthistorischen Institut in Florenz - Max-Planck-Institut (KHI) ist in der Abteilung von Prof. Dr. Gerhard Wolf zum nächstmöglichen Termin die Stelle eines/einer Wissenschaftlichen Assistenten/Assistentin (Teilzeit 50%) für drei Jahre zu besetzen.

Die Ausschreibung richtet sich an Nachwuchswissenschaftler/innen mit abgeschlossenem Hochschulstudium, die am KHI in Florenz Forschungen für ihre Dissertation durchführen, von den exzellenten Forschungsbedingungen am Institut profitieren sowie an dessen Projekten mitarbeiten wollen. Das KHI ist ein international orientiertes und breit vernetztes Max-Planck-Institut zur Erforschung der Geschichte und Theorie der italienischen und mediterranen Kunst / Architektur / Objektkultur in ihren globalen Verflechtungen. Unter diesen Prämissen richtet sich die Ausschreibung an Doktorandinnen und Doktoranden aller kunsthistorischer Teildisziplinen oder verwandter Fächer ohne epochale Einschränkung. Entscheidend sind die Qualität und Originalität des Projekts.

Neben der eigenen Forschungstätigkeit wird die Mitwirkung bei den wissenschaftlichen Aktivitäten und den Organisationsaufgaben der Abteilung von Prof. Wolf erwartet (siehe <http://www.khi.fi.it/forschung/index.html#wolf>). Erwünscht sind Flexibilität und Verantwortungsbereitschaft, ein kooperativer Arbeitsstil, gute Kenntnisse in mindestens zwei Fremdsprachen und die aktive Teilnahme am wissenschaftlichen bzw. intellektuellen Austausch im Institut.

Interessierte sind gebeten, folgende Bewerbungsunterlagen einzureichen:

- Anschreiben
- Beschreibung des Dissertationsprojekts (max. 1000 Wörter)
- Lebenslauf mit Studiengang (cv)
- Zusammenfassung der Magisterarbeit (max. 500 Wörter)
- ggf. eine Publikationsliste oder eine Textprobe
- zwei Empfehlungsschreiben

Die Max-Planck-Gesellschaft ist bemüht, mehr schwerbehinderte Menschen zu beschäftigen. Bewerbungen Schwerbehinderter sind ausdrücklich erwünscht.

Bewerbungen richten Sie bitte per Email (als pdf-Datei, max. 2 MB) bis zum 8. Dezember 2014 an

dirwolf@khi.fi.it

----

#### Research Collaborator (pre-doctoral, part-time)

The Kunsthistorisches Institut in Florenz - Max-Planck-Institut (KHI) invites applications for the post of research collaborator at the pre-doctoral level (Wissenschaftliche Assistentin / Wissenschaftlicher Assistent) for three years in the department of Prof. Dr. Gerhard Wolf.

The position is intended for excellent young scholars interested in pursuing research for their dissertation at the institute as well as in collaborating in its ongoing or future projects. The KHI is a Max-Planck-Institute focused on investigating the history and theory of Italian and Mediterranean art, architecture and object culture in their global connections. Doctoral students from all disciplines engaging with these fields from Antiquity to the present are encouraged to apply. What is important is the quality and originality of the project proposal.

Part of the collaborator's time will be committed to directed research in the projects and activities of Professor Wolf's department (for a list, see: <http://www.khi.fi.it/en/forschung/index.html#wolf>). We seek an independent, creative-thinking scholar with an interest in collaborative research.

#### Requirements:

Applicants must be enrolled in a Ph.D. program and demonstrate proficiency in two foreign languages. The research collaborator is expected to reside in Florence and fully participate in the activities and intellectual life of the KHI. The position is awarded without regard to nationality.

The application (in English, Italian, German) must include:

- a cover letter, which includes goals and motives for applying;
- the names and contact details of two referees;
- a dissertation proposal (max 100 words);
- a curriculum vitae;
- a summary of the master's thesis (max 500 words)
- two letters of referees

The Max Planck Society is an equal opportunity employer and encourages applications from disabled individuals.

Applicants are required to merge all the documents in a single PDF (max. 2 MB) and submit it via e-mail to dirwolf@khi.fi.it by 8 December 2014.

Please address inquiries to the same address.

#### Quellennachweis:

JOB: Research Collaborator, KHI Florence. In: ArtHist.net, 31.10.2014. Letzter Zugriff 04.04.2025.

<<https://arthist.net/archive/8809>>.